

EXPLANATORY NOTES  
Geneva Conventions Act

Clause 1: New.

Clause 2: This amendment would specify that grave breaches of the Protocols that are set out in Schedules V and VI to the Geneva Conventions Act are offences and would extend the jurisdiction for proceedings in respect of grave breaches of the Geneva Conventions and those Protocols.

The heading immediately preceding section 3 and section 4 at present read as follows:

“GRAVE BREACHES OF THE CONVENTIONS

3. (1) Any grave breach of any of the Geneva Conventions of 1949, as defined therein, that would, if committed in Canada, be an offence under any provision of the Criminal Code or other Act of the Parlia-

NOTES EXPLICATIVES

Loi sur les conventions de Genève

Article 1. — Nouveau.

Article 2. — Attribution du caractère d'actes criminels aux infractions graves prévues aux protocoles additionnels reproduits aux annexes V et VI. Élargissement de la compétence des tribunaux concernant ces infractions et celles prévues aux conventions de Genève.

Texte actuel de l'article 3 et de l'intertitre qui le précède :

«INFRACTION GRAVES AUX CONVENTIONS

3. (1) Toute infraction grave à une des conventions de Genève de 1949, selon la définition qu'elles en donnent, qui constituerait, si elle était commise au Canada, une infraction au Code criminel ou à une autre loi du Parlement du Canada constitue une infraction au Code criminel ou à cette autre loi si elle est commise à l'extérieur du Canada.